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Protokół nr 3/19 

z posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

odbytego w dniu   10.04.2019 r. godz.  15.30 

   Komisja odbyła posiedzenie w składzie: Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji – 

radny Krzysztof Kleinowski,  wiceprzewodnicząca komisji– radna Zofia Dąbkowska, członek komisji 

– radny Rafał Stateczny, członek komisji – radny Andrzej Stechnij i członek komisji - radna Jolanta 

Kisielewska. Lista obecności radnych zał.1 i lista obecności gości zał. 2. W posiedzeniu udział wzięła 

p. J. Pilecka – wójt. 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie  i stwierdzenie quorum. 

2. Wnioski do protokołu z posiedzenia komisji w dniu 13.02.2019 r. 
3. Rozpatrzenie skargi  na działania Wójta Gminy Kobylanka w zakresie ograniczenia dostępu 

do informacji dotyczących Gminy. 

      4.   Wolne wnioski.      

      5.   Zamknięcie posiedzenia.                                                                                                                                                                                                      
Porządek posiedzenia został jednogłośnie przyjęty. 

Ad. 2  

Wnioski do protokołu z posiedzenia komisji w dniu 13.02.2019 r. Brak wniosków.  

Ad. 3 

Przewodniczący komisji poinformował, że wpłynęła skarga  na działania Wójta Gminy 

Kobylanka w zakresie ograniczenia dostępu do informacji dotyczących Gminy, która została 

złożona przez radnych i pełniących funkcję sołtysa: Cz. Grabowską, A. Ordon,                      

Z. Drohomireckiego, D. Orzoł i  radnych: Z. Gołembowskiego, D. Dąbkowskiego, I. Siwca  

oraz sołtysów: D. Głodałę, H. Andrzejczaka i E. Stateczną. 

Radny A. Stechnij – skarżący to są te osoby, które zostały dotknięte. To są trzy osoby              

a pozostali to są osoby solidaryzujące się czy skarżące? 

Skarga dotyczy czterech osób: p. Grabowska, p. Głodała, P. Drohomirecki i p. Ordon. 

Radny K. Kleinowski poinformował, że nie podpisał się świadomie pod tą skargą, bo będzie 

brał udział w komisji, która niniejszą skargę będzie rozpatrywała.  

Radny A. Stechnij poinformował, że skarżących jest więcej niż wymienionych w treści pisma.  

Te pozostałe osoby, się solidaryzują.  

Wniosek – czy te osoby były również w sytuacji, kiedy urzędnik nie udzielił informacji? 

Zgodnie z art. 24 ust. 1 radny ma prawo do informacji. To jest kwestia, że to nie była blokada. 

To było polecenie, aby pracownicy się kontaktowali z wójtem lub wice wójtem w sprawie 

udzielenia informacji.  

Wójt poinformowała, że w momencie kiedy składana była skarga to powinni radni wiedzieć 

do kogo składa się skargę na działania wójta. Skarga nie powinna być złożona do Wojewody 

tylko do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. Kwestia podpisów o których wspomniał radny 

Stechnij. Skargę składa osoba bądź osoby, które coś doświadczyły. Dlatego jakieś informacji 

nie uzyskała p. Głodała. 

P. D. Głodała /sołtys sołectwa Motaniec / - poinformowała, że sprawa dotyczyła chodnika. 

Była informacja, że było polecenie, żeby nie udzielać informacji. 

Wójt – zadała pytanie do p. Głodały – czy Pani była u mnie? 

P. D. Głodała poinformowała, że była kilkakrotnie ale p. wójt była zajęta, nieobecna. 

Wójt – nie ograniczyłam nikomu udzielania informacji. Jest możliwość składania interpelacji, 

zapytań. Jest możliwość przyjścia do wójta lub wice wójta. 

Radny K. Kleinowski – wcześniej były udzielane informacje dla sołtysów i radnych.  

Wójt – weszły nowe przepisy. Kto odpowie za udzielenie informacji niezgodnie                       

z przepisami?  Nie pracownik tylko za to jest odpowiedzialny wójt. Dlatego  musza być 

spełnione trzy przesłanki: 

1) musi być związek wykonywania mandatu radnego, 
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2) jeżeli nie narusza dóbr osobistych innych osób, 

3) zachowanie przepisów o tajemnicy chronionej. 

Jeżeli będzie zgodne z przepisami to zostanie udzielona informacja. 

Wójt poinformowała, że zdaje sobie sprawę, że skarga będzie rozpatrzona  jako zasadna. Ale 

uważa, że powinna być rozpatrzona bezstronnie.  

Radny Z. Drohomirecki poinformował, że powinien być dostęp do wszelkich informacji bo 

radny i sołtys jest osobą publiczną.  Nie powinno być ograniczania swobody uzyskiwania 

informacji. 

Wójt poinformowała, że niektóre informacje nie są związane z wcześniej  przedstawionymi 

przesłankami zgodnie z art. 24 ust. 2. 

Radna J. Kisielewska poinformowała, że są podpisywane dokumenty dotyczące ochrony 

danych i każdy pracownik  ponosi odpowiedzialność. 

Wójt poinformował, że wójt odpowiada a nie pracownik (urzędnik). 

P. Z. Dąbkowska – czy to tylko radni mają ograniczenia dot. udzielania informacji, czy 

dotyczy tez mieszkańców? 

Wójt – to dotyczy wszystkich nie tylko radnych. Jeżeli chodzi o informację publiczną to jest 

ustawa o udzielaniu informacji publicznej. 

Radny K. Kleinowski – poinformował, że wcześniej udawało się do pracownika a teraz do       

p. wójt. Tym sposobem utrudnimy sobie załatwianie spraw. 

Radna Z. Dąbkowska – powinien być wydany zakaz. 

Wójt – nie ma zakazu. Tworzymy trudności. 

Radna Cz. Grabowska – wcześniej takiego problemu nie było. 

Wójt poinformowała, że jest to problem nie tylko w naszym urzędzie ale też jest problem       

w Urzędzie Wojewódzkim. 

Radna Cz. Grabowska – nie było takich sytuacji, aby sołtys czy radny udzielił informacji 

niezgodnej z przepisami. 

Radna J. Kisielewska –wg czego  będzie udzielana informacja? 

Wójt – zgodnie z przepisami zawartymi w art. 24 ust. 2, które mówią o trzech wcześniej 

wspomnianych przesłankach.  

Radny A. Stechnij poinformował, że jako radni składamy wnioski na piśmie  i w ciągu 14 dni 

mamy udzieloną odpowiedź. Jeżeli jest coś pilnego to należy się zgłosić osobiście do  wójta     

i będzie na pewno szybko udzielona informacja. Uważam, że chyba było działanie pójście do 

pracownika dodatkowo w celu weryfikacji. Powinno się udać do p. wójt, umówić się w 

sekretariacie. Art. 24 ust. 2 wyraźnie mówi, że Gmina nam nie zabrania.  

Radny K. Kleinowski – wcześniej nie było problemu, były informacje udzielane przez 

pracowników. 

Radna Cz. Grabowska – jako sołtys – my mamy inną sytuację, nie mogę się umawiać na 

wszystko. Są informacje, które są potrzebne w danej chwili, bo jest zgłoszenie mieszkańca. 

Radny K. Kleinowski – np. dziura w drodze, znaki drogowe itp. 

Wójt – to są interwencje. Sołtys się nie różni od mieszkańca. To są takie same procedury         

i prawa uzyskiwania informacji. Sołtys nie ma wglądu do dokumentów. Sołtysa obowiązuje 

procedura dostępu do informacji publicznej tak jak mieszkańca.  

Radny Z. Drohomirecki – nie dostrzegłem problemu w Starostwie w Stargardzie, w Urzędzie 

Miejskim w Stargardzie. To co Pani wprowadziła to jest utrudnienie. Nie zgadzam się, że 

sołtys jest tak jak mieszkaniec. Mieszkańcy czasami potrzebują danej informacji w tej chwili. 

Np. wykonanie chodnika czy podjazdu to jest ochrona danych osobowych? 

Wójt – za udzielenie informacji odpowiada kierownik jednostki.  Radny ma większe prawa 

zgodnie z przepisami. 

Sołtys soł. Motaniec p. D. Głodała – to chodzi tylko o chodnik, znak a nie informacje 

podatkowe (zadłużenia) itp. 



3 

 

Radna Z. Dąbkowska – jak pracownik udostępni dane niezgodnie z przepisami to pracownik 

odpowie za to. Przecież każdy jest przeszkolony. 

Wójt – to kierownik jednostki odpowiada za udostepnienie informacji.  

Radna Z. Dąbkowska – w innych urzędach gdzie osobiście załatwiałam sprawy uzyskałam 

informacje w danej chwili, a niektóre informacje  zostały udostępnione na podstawie 

wniosku. 

Radny K. Kleinowski – sołtysi otrzymują decyzje podatkowe i posiadają informacje. 

Dlaczego dzisiaj sołtys jak chce uzyskać informacje to musi iść do wójta a nie do 

pracownika? 

P. D. Głodała poinformowała o działaniach  jakie odbywały się pomiędzy sołtysem                  

a Urzędem podczas budowy drogi Motaniec – Reptowo, która była realizowana ok. 9 lat 

temu.  

Radny A. Stechnij złożył wniosek formalny:  

W sprawie zasięgnięcia informacji radcy prawnego, w zakresie wydania przez p. wójt 

polecenia służbowego swoim podwładnym dotyczącego zakazu udzielania informacji bez Jej 

zgody lub wiedzy zastrzegając tę czynność dla siebie. 

Czy powyższe narusza uprawnienia radnych i sołtysów wynikające z art. 24 pkt. 2 ustawy        

o samorządzie gminnym? 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie w obecności 5 członków komisji. 

Radny K. Kleinowski poinformował, że w styczniu powinniśmy być poinformowani 

stosownym dokumentem. 

Wójt poinformowała, że byłaby taka sytuacja jak jest. 

Radna Cz. Grabowska poinformowała, że trzeba było w kampanii podać, że jest zabronione 

udostępnianie informacji. 

Radny K. Kleinowski – dlaczego nie ma rozmowy pomiędzy radnymi. 

Ad. 4 

Wolne wnioski. 

Ad. 5 

Zamknięcie posiedzenia.                                         

Po zrealizowaniu porządku obrad posiedzenie zostało zakończone o godz.16.40. 
 

Protokołowała: 

Joanna Baszak    

                                                                                                          Przewodniczący   Komisji 

                   Skarg, Wniosków i Petycji 

                                                                                                  Krzysztof Kleinowski 

 

 


